
اخبار كشور

درمکتب امام

دشمن را آرام نگذاريد
همه مسئولان نظام و مردم ایران باید بدانند که غرب و شرق تا شما را 
از هویت اســامی تان- به خیال خام خودشان- بیرون نبرند، آرام نخواهند 
نشســت.نه از ارتباط با متجاوزان خشنود شوید و نه از قطع ارتباط با آنان 
رنجور، همیشه با بصیرت و با چشمانی باز به دشمنان خیره شوید و آنان را 

آرام نگذارید که اگر آرام گذارید، لحظه ای آرامتان نمی گذارند.
صحيفه امام؛ ج٢١؛ ص٣٢٨ - پيام به مهاجرين جنگ؛ ٢ فروردين ١٣٦٨

نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

حرکت دولت برای خروج از انفعال
مدعیان اصلاحات را دلواپس کرد!

سرويس سياسی-
روزنامه آرمان امروز در چندین یادداشت و گزارش به تصمیم اخیر جمهوری اسامی در قبال برجام پرداخته و در تیتر 
یک خود با عنوان »برجام در اغما« نوشته: »این برجام است که در اغما به سر می برد و اگر هرچه سریع تر تصمیم عاجلی 

گرفته نشود از دست خواهد رفت.«
این روزنامه مدعی اصاحات در مطلب دیگری نوشته است: »نباید با زبان تهدید صحبت کرد و اینکه از بندهای برجام 
خارج می شویم نوعی تهدید محسوب می شود. اگر آن روی سکه را نگاه کنیم ترامپ، بولتون، پمپئو، نتانیاهو و... درصددند 
که به هر نحوی ایران را مجبور به خروج از برجام کنند؛ حال مسئولان کشورمان نباید با برخی اظهارات این شرایط را برای 

آنها فراهم و در زمین آنها بازی کنند.«
بر همین اساس در یادداشت دیگری با عنوان »خروج از برجام به نفع ایران نیست« نوشت: »]نباید[ در شرایط کنونی 
دست به اقداماتی همچون خروج از برجام و یا NPT بزنیم. به نظر می رسد اگر تهران دست به چنین اقداماتی بزند، طرف 
مقابل به هدفش که همانا خروج ایران از برجام بوده خواهد رسید. در این صورت ایران متهم به خروج از برجام می شود و 

درنتیجه آن، فشارها بیشتر شده و اجماع بین المللی علیه تهران شکل می گیرد.«
همچنین در مطلب دیگری با عنوان »خروج از برجام نباید از ما شروع شود« آمده است: »برخی معتقد هستند ما نباید 
شــروع کننده باشــیم و اصاً هدف و تاش آنها ترغیب ایران به خروج از برجام یا نهایتاً خروج از ان پی تی است. دراین باره 
من معتقدم این کار با توجه به انزوایی که می تواند در انتظار ایران باشد، به صاح نیست. ظاهراً مسئولان هم به این نتیجه 

رسیدند که به صاح نیست.«
یا در مطلب دیگری نوشته: »اگر ایران از برجام خارج شود تنها چیزی که برایش به همراه خواهد داشت سهولت اجماع 

جهانی و بین المللی توسط ایالات متحده آمریکا و شخص ترامپ برعلیه ایران خواهد بود.«
به نظر می رسد که باید یادآور شویم برجام از روز اول در اغما بود و درواقع در اردیبهشت ماه سال پیش )خروج آمریکا 

از آن( فروپاشید و جان باخت و حالا پس از گذشت یک سال از »هیچ« شدن، بوی گند مُرده آن بیرون زده است!
جالب توجه آنکه بیانیه روز چهارشنبه جمهوری اسامی در قبال بدعهدی آمریکا و اروپاییان، به جای آنکه طرف مقابل 
را نگران و هراسان کند باعث دلواپسی و نگرانی مدعیان اصاحات شده است. شیپورچی های ترامپ که همچنان سودای 
پیروزی در انتخابات مجلس آینده را در سر دارند برای اینکه تشت رسوایی شان از بام نیفتد و حرف منتقدان برجام بر کرسی 

ننشیند، همچنان بر بزک کردن برجام و ماندن در آن اصرار دارند.
چاره ای جز مذاکره با دولت نامتعارف آمریکا نداریم!

روزنامه همدلی در مطلبی نوشــت: »یک ســال از خروج غیردیپلماتیک و خارج از عرف بین المللی دولت نامتعارف 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا از برجام سپری شد. جمهوری اسامی در این مدت ضمن پایبندی بر تمامی مفاد این 
توافقنامه که قطعنامه سازمان ملل را نیز در تائید دارد، تاش کرد تا با طرف های اروپایی، این توافق را حفظ کند. در این 
بازه زمانی نه تنها طرف های اروپایی، نتوانستند گام مفیدی در غیاب هم پیمان استراتژیک خود بردارند بلکه آمریکا نیز بر 

تشدید فشارهای سیاسی و اقتصادی نسبت به جمهوری اسامی پای فشرد و حل این مناقشه را دشوارتر از پیش کرد.«
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشت: »شکی نیست که تنها راه برون رفت از این بحران، دیپلماسی آن هم به صورت 
بی واسطه است و جمهوری اسامی باز هم می تواند در روند گفت وگوهای دیپلماتیک، از آب کره بگیرد و تنها راه، گفت وگوهای 
مستقیم با دولت آمریکا است. به گفته برخی تحلیل گران گفت وگوی جمهوری اسامی با دولت ترامپ، عایدی دندان گیری 

نخواهد داشت اما آیا راه دیگری برای حل این مناقشه وجود دارد؟.«
این روزنامه زنجیره ای تأکید کرده است که دولت ترامپ یک دولت نامتعارف است و مذاکره با آن نیز عایدی دندان گیری 

نخواهد داشت، اما درعین حال مدعی شده است که شرایط کشور بحرانی است و چاره ای جز مذاکره با آمریکا نداریم!
طیف مدعی اصاحات با سیاه نمایی، بحرانی جلوه دادن وضعیت کشور، مبهم سازی آینده و بن بست نمایی حل مسائل و 
مشکات موجود، این گونه القاء می کند که تنها راه برون رفت از وضع موجود، مذاکره با آمریکاست. این رویکرد مغایر با منافع 
ملی در حالی است که تجربه عبرت آموز و مهم برجام در مقابل دیدگان ماست. در آن برهه دولت و جریان اصاح طلب مدعی 
بودند که اگر توافق هسته ای امضا شود، تمامی تحریم ها یک باره لغو شده و تمامی مشکات کشور نیز رفع خواهد شد. اما 
درنهایت علیرغم بتن ریزی در صنعت هسته ای، ارزش پول ملی کشورمان به شدت کاهش یافته و سفره مردم کوچک شد. 

بنابراین راه حل اصلی خروج از وضع موجود، اجرای دقیق اقتصاد مقاومتی و تاش برای رونق تولید است.
بازی دوگانه اروپا با ایران

روزنامه سازندگی در مطلبی نوشت: »امانوئل مکرون، رئیس جمهوری فرانسه تاش دارد تا هم خود را متحد واشنگتن 
قلمداد کند و درعین حال در قامت حامی برجام هم صدا با همتایان اروپایی اش تعهداتی را برای حراست از برجام و منافع 
تهران مطرح کرده است که بخشی از آن قرار بود به واسطه سازوکار ملی موسوم به »SPV« محقق شود که بعدها زمینه ساز 
ایجاد شرکتی موسوم به اینستکس شد، موسسه ای که قرار بود فارغ از فشارهای ایالات متحده روند تعامات تجاری ـ مالی 
ایران و اروپا را هموار کند. اما در عمل شاهد فعالیت منفعل این شرکت و بازیگران اروپایی بودیم. از همین رو می توان از 

عبارت »بازی دوگانه اروپا با ایران« استفاده کرد.«
هرمیداس باوند در ادامه نوشت: »وزیر امور خارجه فرانسه نیز بسان همتایان آلمانی و بریتانیایی اش بارها مسئله موشکی 
ایران را مطرح کرده، درصورتی که مسئله موشکی ایران کاماً جنبه داخلی دارد و هر کشوری برای دفاع از تمامیت ارضی 
خود باید به چنین تجهیزاتی مجهز شــود، از همین رو مذاکره درباره آن در هیچ شــرایطی موضوعیت ندارد. عاوه بر این 
فرانسه در نحوه محکومیت واشنگتن برای تبعیت نکردن از قطعنامه 2231 بسان همتایانش بسیار منفعل عمل کرد که این 

خود نشانی واضح از بازی دوگانه این کشور دارد.«
قابل ذکر آنکه بررســی رفتار اروپایی ها نشــان می دهد که آنان همواره یار غار آمریکایی ها و مصداق این ضرب المثل 
بوده اند که »ســگ زرد برادر شــغال است«. شاهد مثال آنکه عقب نشینی ها در دولت اصاحات باعث شد که با سه کشور 
اروپایی انگلیس، فرانسه و آلمان مذاکره کنند و به این نتیجه برسند که برای دفع خطر از سوی شورای امنیت، فعالیت های 
UCF اصفهان را متوقف کنند. همین رویکرد و روند انفعالی تا چند سال ادامه پیدا کرد تا جایی که اروپایی ها را به حدی 

از گستاخی رساند که بگویند شما اصاً احتیاج به فناوری هسته ای ندارید و باید مانند لیبی هر چه دارید تحویل بدهید!
حالا نیز در مســئله برجام به اروپایی ها که حتی از ایجاد یک کانال مالی هم عاجز هســتند و هرازگاهی یکی به نعل 
می زنند و یکی به میخ، نمی شود اعتماد کرد به عاوه آنکه اکنون هویدا شده است آنچه هواداران و سینه چاکان برجام در 

آیینه دیدید، منتقدان برجام در خشت خام دیده بودند!
ضربه »حناچی« به اصلاح طلبان و »افکار عمومی«

روزنامه زنجیره ای آفتاب یزد در گزارشــی با عنوان »ضربه حناچی به اصاح طلبان؟« نوشت: »در ماجرای سیل های 
روزهای نخست سال ۹۸ یکی از چهره ها و مسئولینی که به کم کاری شهره شد، استاندار گلستان بود. کسی که در اوج بحران 
استان در سیل، غیرقابل دسترس بود و بعداً معلوم شد که در خارج از کشور به سر می برد. از همان زمان سید مناف هاشمی، 
استاندار گلستان به نماد بی تدبیری مسئولین تشبیه شد. نبود استاندار در سیل گلستان شخصاً باعث شد تا جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهور نقش استاندار را بازی کند. جلسه اضطراری گذاشته و به دلیل فشارهای زیاد افکار عمومی سید 

مناف هاشمی را عزل کند تا شاید برکناری او اندکی از جو مردمی علیه مسئولین کاسته شود«.
در ادامه مطلب آمده است: »اما اکنون خبر می رسد سید مناف هاشمی در حکمی به عنوان مشاور شهردار تهران منصوب 
شد…بی تردید این انتصاب آن هم با اشاره حناچی به سوابق و تجارب هاشمی، مطمئناً نه فقط به شهرداری بلکه به بدنه 
اصاح طلبان هم ضربه خواهد زد.به نظر می آید این انتصاب پیروز حناچی، پرحاشیه ترین اقدام شهردار تهران تاکنون بوده 
است. حناچی چهره ای است که بعد از چند شهردار پرحاشیه تهران با درنمایه اصاح طلبی، سرانجام توانسته بود شهرداری 

را در این زمینه به ثبات برساند. حال آنکه خود با این انتصاب، خود را وارد حواشی کرده است«.
شایان ذکر است که باندبازی، عوام فریبی و حواشی انتصاب ها در دولت روحانی و همچنین جریانات مدعی اصاحات، 
چیز عجیب وغریبی نبوده و مسئله ای مسبوق به سابق است. جالب آنکه در دوره شهرداری قبلی نیز انتصاب های محمدعلی 
نجفی، شهردار اسبق تهران )و مشاور کنونی امور اقتصادی رئیس جمهور( در دو هفته اول آغاز به کارش، باعث انتقاد و اعتراض 
اصاح طلبان شده بود. به طور مثال، انتصاب پورسیدآقایی )مدیر مستعفی راه آهن به دلیل حادثه تلخ قطار مشهد- تبریز و 
فوت 4۸ نفر از هم وطنان( به عنوان معاون حمل ونقل شهرداری سابق تهران یا انتصاب سمیع الله حسینی مکارم، سیاستمدار 
اصاح طلب )که نامش در ماجرای اماک نجومی شهرت یافته بود( حواشی و انتقادات بسیاری را برانگیخته بود. مروری به 
عزل و نصب های فرمالیته و عوام فریبانه اصاح طلبان در دولت و شهرداری، گواه بر این ادعاست که مدعیان اصاحات هرگز 
به مطالبات افکار عمومی وقعی نگذاشته و عزل و نصب ها فقط برای فضاسازی رسانه ای و سیاسی کاری بوده و چیزی جز 

جابه جایی مدیران ناکارآمد از این پسُت به آن پسُت نبوده و نیست!
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ابزار يک ديپلمات آن هم از رده »ارشد« 
کلام و ســخن اســت و او را با اين ويژگی ها 
می شناسند: سخن بجا و با محتوای درست و 
در زمان صحيح گفتن؛ اما اظهارات عراقچی در 
مورد برادران و خواهران افغانستانی که از دفاع 
مقدس تا دفاع از حرم خون شهدايشان با خون 
شهدای ما در هم آميخته موجی گسترده ای از 

اعتراض ها را در پی داشته است.
عباس عراقچی معاون امورخارجه چهارشــنبه 
1۸اردیبهشت میهمان گفت وگوی ویژه خبری بود. 
گفته های عراقچی در مورد مهاجران افغانســتانی 
آن هــم از یک بخش خبری پربیننده واکنش های 
زیادی در پی داشت که با مرور آنها نخستین سؤالی 
کــه به ذهن خطور می کند این اســت که آیا لازم 
بود که این دیپلمات ارشد کشورمان از برنامه زنده 
تلویزیونی به این اظهارات بپردازد؟! چرا که نخستین 
ویژگی یک دیپلمات کارکشــته سخن بجا گفتن و 

موقعیت سنجی است.
عراقچی که برای بررسی تصمیم جدید شورای 
عالی امنیت ملی کشــورمان در برنامه گفت وگوی 
ویژه خبری شــبکه 2 ســیما حاضر شــده بود در 
بخشی از اظهاراتش درباره اتباع افغانستانی در ایران 
گفت: »وقتی تحریم های آمریکا اثر کند منابع مالی 
ما محدود شــود و فروش نفت ایران به صفر برسد 
که البته این اتفاق نمی افتد ما مجبور هســتیم که 
سیاست های ویژه ای برای اقتصاد خود اعمال کنیم 
و ممکن است در یک جا به یک نقطه ای برسیم که 
نتوانیــم این هزینه ها را ادامه دهیم و در آن صورت 
ممکن است از خواهران و برادران افغانستانی خود 

بخواهیم ایران را ترک کنند. «
اظهارات معاون وزیر امورخارجه در حالی بیان 
شد که بیشترین همراهی و کمک را برای دور زدن 
تحریم ها کشورهای همسایه ایران می توانند داشته 
باشند. همچنین افغانستان کشوری فارسی زبان است 

که در حوزه تمدنی ایران قرار دارد.
از »ابوذر« تا »فاطميون«

از ســوی دیگر در سال های دفاع مقدس تیپ 
ویــژه ای از مجاهــدان و غیور مردان افغانســتانی 
تشــکیل می شود. این تیپ را »ابوذر« نامیدند. آنها 
به دلیل آشــنایی با کوهستان به جبهه های غرب 

کشور اعزام شدند. 
سال ها بعد یکی از رزمندگان آن تیپ نکات قابل 
تاملی بیان کرده است. برای اینکه پیوند اعتقادی و 
همسویی آرمانی همسایه شرقی را بهتر درک کنیم 
ذکر این گفته ها لازم می نماید: »ما افغانســتانی ها 
بــرای پیمودن راه خمینی و عشــق به او زجرهای 
بسیاری کشیدیم. زجرهایی که شیرین بود. ما فرزند 
امام خمینی)ره( بودیم و هستیم. آن روزی که تیپ 
ویژه ابوذر منحل شد، رزمنده ها نمی خواستند بروند 
چرا که با هزار آرزو آمده بودند. آن روز دردآورترین 

روز زندگیمان بود.«
یکی دیگر از رزمندگان آن روزها به نام اکبری 
گفته است: »در افغانســتان پدر و بزرگان ما مقلد 
امام خمینی)ره( بودند و وقتی ایشــان اعام کردند 
که امروز جبهه ایران مهم تر است با خواست خودمان 

راهی جبهه های غرب ایران شــدیم و آرزویمان هم 
این بود که با دســتور امام برای آزادسازی قدس به 

فلسطین برویم.«
او در ادامــه ضمن ابراز تاســف از انحال تیپ 
»ابوذر« در این گفت وگو که با خبرگزاری دفاع مقدس 
در بهمن 13۹4 انجام شده تاکید کرده است: »اکنون 
بسیاری از ابوذرهای قدیم در لشکر فاطمیون هستند 
و برخی نیز فرزندهایشان در این لشکر حضور دارند 
لذا لازم است که مورد حمایت و توجه قرار بگیرند. 
اکنون پیکر یکی از شهدای فاطمیون در سردخانه 

اســت و منتظرند تا پدرش کــه از رزمندگان تیپ 
ابوذر بوده است، از افغانستان به ایران بیاید. او هم به 
دلیل جو افغانستان و دولت آنجا نتوانسته است بیان 
کند که فرزندم در سوریه به شهادت رسیده است.«
ذکر تیپ »ابوذر« و رشــادت های آنان در دفاع 
از کشور در زمان هجوم رژیم بعث به ایران لازم بود 
چرا که شاید کمتر کسی بداند که آنها در این مسیر 

حاضر بوده اند و شهید هم داده اند. 
خط بی بی سی در جدايی دو ملت

اما در مورد فاطمیون و شجاعت ها و شهدایشان 
به دلیل موج فرهنگی و رسانه ای که ایجاد شد جامعه 
اطاع کافی دارد. نکته مهم این اســت که در ایامی 
که فاطمیون در کنار بقیه مدافعان حرم نام مردان 
شجاع افغانســتان را بر تارک تاریخ ثبت می کردند 
رســانه هایی مانند بی بی سی نگران از این وضعیت 
به شــائبه افکنی در مورد فاطمیون و چرایی این از 

جان گذشتگی آنها روی آورد.
این خط و روش البته از رسانه ای مانند بی بی سی 
چندان دور از انتظار نبود؛ رسانه روباه پیر که با اصل 
تفرقه بینداز و حکومت کن چندین قرن استعمار سیاه 
خود را بر مردم مظلوم مناطق مختلف جهان تحمیل 
کرده و اکنون نیز در شکلی جدید تحمیل می کنند.

اما اینکه مقام مسئول در دستگاه دیپلماسی ما 
چنین ســخنانی به زبان بیاورد بسیار شک برانگیز 
است. این گونه اظهارات عراقچی نه تنها کمکی به 
برجام به کما رفته نمی کند بلکه آبی اســت که در 
آسیاب دشمن ریخته می شود. به راستی مشاوران 

این آقایان و سرمنشا این گونه اظهارات باید شناسایی 
شوند چرا که چنین اظهاراتی از دو حال خارج نیست 
یا عامدانه و در جهت منافع دشمن گفته شده و یا 
از روی ناآگاهی. حالت نخست که تکلیفش روشن 
اســت اما در حالت دوم هم چنین اشخاصی نباید 
در دستگاه دیپلماسی کشور باشند. در ابتدای این 
نوشتار مهم ترین ویژگی یک دیپلمات را سخن بجا 

و به هنگام با محتوای درست ذکر کردیم.
»فارسی« زبانان مظلوم اما غيور

اظهــارات عبــاس عراقچی با موج گســترده 

اعتراض ها در فضای مجازی همراه بود. این اعتراض ها 
نه از جانب برادران و خواهران افغانســتانی بلکه از 
جانب ایرانیان بود. به پاس تمام رشادت های یک ملت 
مظلوم که در هوای زبان »فارسی« نفس می کشند 

و سخن می گویند.
علیرضا زاکانی، نماینده سابق تهران در مجلس 
شورای اسامی در واکنش به اظهارات اخیر عباس 
عراقچی نوشت: »متاســفانه کمتر حرف زدن و یا 
کمتر کار کردن برخی از مســئولان کشور، خیرش 
برای مردم و مملکت بسیار بیشتر است. یکی از این 
حضرات، جناب عراقچی اســت که از اظهار نظرات 
ناصوابش، ســخنان اخیرش پیرامون برادران عزیز 
افغانستانی است و از کارکردهای مضرش، تولد موجود 

ناقص الخلقه ای به نام برجام.«
همچنیــن ســیدعزت الله ضرغامی در فضای 
مجازی نوشــت: »بارها در دولت روحانی در مورد 
بازنمایی متفاوت رسانه ای اقدامات آنان تذکر دادم. 
ســخنان جناب عراقچی با هر انگیــزه ای که بوده 
باعث رنجش عزیزان افغانســتان ما شده است. یک 

عذرخواهی ساده مشکل را حل می کند.« 
یکی از کاربران فضای مجازی نوشته بود: »پمپئو 
در عراق، برای گسســتن دســت برادران عراقی از 
دستان ایرانی ها تاش می کند و عراقچی در داخل 
]ان شــاالله [ ناآگاهانه دل افغان ها را از همراهی با 

ایران می رنجاند.«
یکی دیگر از کاربران فضای مجازی نوشته بود: 
»همین فاطمیون افغانستانی بودند که دوشادوش 

مدافعان حرم از مرزهــای ما چندصد کیلومتر آن 
طرف تر دفاع کردند و شهید دادند.«

کسی هم نوشــته بود: »آقای عراقچی! اقتصاد 
و هســته ای و روابط بین الملل و سیاست را که به 
باد دادید؛ یک انســانیت را بگذارید برای ملت ایران 

باقی بماند.«
یکی دیگر از کاربران هم نوشته بود: »روزی که 
بحث خروج برادران و خواهران افغانستانی را به خاطر 
تحریم آمریکا به صورت عملی در جمهوری اسامی 
اجــرا کنند روز مرگ آرمان خواهی و آرزوی تمدن 

اسامی خواهد بود.«
شخصی هم اینگونه به این اظهارات واکنش نشان 
داده بود: »کاش کمی فکر می کردیم این حرف های 
ضدانسانی ما چه بر سر آن سه میلیون برادر و خواهر 
افغانستانی مان می آورد؛ فکر کن سال ها )شاید نسل 
ها( به خانه و زندگی ات در ایران خو گرفته ای و یک 
دیپلمات با لبخند می گوید تو و خانواده ات را دوباره 

آواره خواهد کرد.«
نقوی حسينی: خدمات دهی با افتخار

 به مهاجران افغانستان
کمیسیون  نقوی حســینی عضو  سیدحسین 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای 
اســامی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با اشاره 
به اظهارات سیدعباس عراقچی معاون سیاسی وزیر 
امور خارجه درخصوص مهاجران افغانستانی ساکن در 
جمهوری اسامی گفت:  »عزیزان مهاجر افغانستانی 
سال هاســت که در ایران زندگی می کنند و بیش از 
3 میلیون نفر از آنها از امکانات و ظرفیت های کشور 
استفاده می کنند اما متأســفانه کمیساریای عالی 
سازمان ملل هیچ خدمت و جبرانی را در قبال این 
حضور انجام نمی دهد و ملت ایران همه این هزینه ها 

را تقبل کرده است.«
وی افــزود: »از نظر جمهوری اســامی ایران 
خدمات دهی به مهاجران افغانستانی کاما با افتخار 
صورت می گیرد زیرا آنها مســلمان بوده و تاریخ و 
فرهنگ مشترک با آنها داریم ضمن اینکه مهاجرین 
افغانســتانی هم به عنوان شــهروند ایرانی زندگی 
کرده اشتغال، بهداشت، درمان و آموزش دارند و آنها 
بــه مانند دیگر مردم ما از ایــن امکانات و خدمات 

استفاده می کنند.«
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلــس تصریح کرد: »یکی دیگــر از خدماتی که 
جمهوری اسامی ایران به جامعه بین المللی کرده 
اســت مربوط به مبارزه با قاچاق موادمخدر اســت 
که ایران تمامی هزینه های این موضوع را پرداخت 
می کند و جامعه جهانی از آن سود می برد در حالی 
که ایران می توانســت چشم خود را بر این موضوع 
ببندد و موادمخدر بــه اروپا رفته و آنها هزینه این 

کار را بدهند.«
وی تصریح کرد: »نحوه بیان عراقچی درخصوص 
مهاجران افغانستانی ساکن در ایران خوب نبوده و یا 
انعکاس خوبی در رسانه ها پیدا نکرده است و مراد، 
منظور و نیت اصلی این حرف آن نبوده اســت که 
خدایی ناکرده بی احترامی به مهاجرین افغانستانی 

حاضر در ایران شود.«

موج گسترده اعتراض به اظهارات سخیف عراقچی
درباره مهاجران افغانستانی

ســفير انگليس در تهران با انتشــار 
با حضور  افطــاری  برگزاری  از  تصاويری 
برخی دولتی ها و کارمندان بخش خصوصی 

در سفارت اين کشور در تهران خبر داد. 
راب ماکر سفیر انگلیس در تهران، با انتشار 
پستی در توئیترش خبر از برگزاری یک مراسم 
افطاری داد و نوشت: »باعث افتخار بود که میزبان 
تعدادی از همکاران دولت، بخش خصوصی و دیگر 
دیپلمات ها برای صرف افطار در سفارت بودیم. 
بیش از 3 میلیون مســلمان در بریتانیا زندگی 
می کنند و بسیاری از سفارت های بریتانیا در دنیا 
مراسم افطار در طی ماه رمضان برپا می دارند.« 

هرچند همیشه جای سؤال داشته است که 
چرا اینگونه مهمانی های ســفارت های خارجی 

کاماً خصوصی و بدون حضور رســانه ها برگزار 
می شود اما کاش اگر به زعم سفیر انگلیس سفره 
افطاری شان افتخارآمیز بوده، لااقل به احترام ملت 
ایران تصاویر مهمانان شان را نیز منتشر می کردند 
تا مردم بدانند که چه کســانی سفیر انگلیس را 

مفتخر کرده اند!
گرچه انگلیسی ها قطعاً خوب می دانند که 
مردم ایران هنوز خاطره دیگ پلو این ســفارت 
در ماجرای مشــروطه را فرامــوش نکرده اند اما 
حتما نهادهای امنیتی و اطاعاتی کشورمان نیز 
باید حواس شــان به روند تغییر دیگ های پلو به 

شله زرد و حلوا باشد.
 ماجراي مشروطه و ديگ پلو انگليس

تیــر 12۸5 )113 ســال پیــش( تحصن 

مشروطه خواهان در سفارت انگلیس آغاز شد. این 
تحصن تا17 مرداد به مدت 23 روز ادامه یافت .

چندین هزار نفري که آنجا حضور یافتند مطالبه 
خــود را »عدالت خانه« اعام کردند و از مظالم 
حکومت ناراحت بودند. سفارت تمام مدت 23 روز 
را به این جمعیت که تا 1۸ هزار نفر تخمین زده 
شــده است غذا مي داد تا سفارت را ترک نکنند.

حتي به افراد مرجع حاضر، مبلغي هم مي دادند 
که مردم را تحریک به خروج نکنند.یک روز افراد 
بیکار حاضر درتحصن که در سفارت قدم مي زدند 
به محل پخت وپز که در محوطه باز سفارت بود 
رسیدند و آشپزي که دیگ پلو را دم مي انداخت 
از آنان سؤال کرد: شما چي مي خواهید؟ چند روز 
است خسته شدیم بس که براي شما غذا درست 

کردیم. گفتند ما عدالت مي خواهیم و..... آشــپز 
گفت: ها.... فهمیدم شما مشروطه مي خواهید و 
آنان گفتند مشروطه چیست و طرف توضیح داد.

ناگهان واژه مشروطه مثل باد در جمعیت پیچید 
و به گفتمان تبدیل شد. زن سفیر که با کالسکه 
در حال خروج از درب سفارت بود به افرادي که 
کنار درب ایســتاده بودند گفت: چه مي خواهید 
شما؟ و پاسخ شنید: مشروطه. همسر سفیر گفت 
ما وقتي در انگلیس مشروطه مي خواستیم بسیاري 
از علماي مذهبي را کشتیم. طرف ایراني که هنوز 
غیر نام مشروطه چیزي از آن نمي دانست گفت: 
علما که هیچ، ما براي مشروطه اگر لازم باشد امام 
زمان را هم مي کشیم. و اینچنین مشروطه انگلیس 
حاکم و امثال شیخ فضل الله ها به بالاي  دار رفتند.

»سفیر انگلیس« برای برخی كارمندان دولت و بخش خصوصی »سفره افطار« پهن كرد!

بقيه از صفحه٢
سید عباس موسوی سخنگوی وزارت امور خارجه، تصمیم اخیر آمریکا مبنی 
بر تحریم صنعت فلزات ایران را شدیدا محکوم کرد و گفت: این اقدام ایالات متحده 
مغایــر تعهدات بین المللی این رژیم بوده و موجبات مســئولیت بین المللی آن را 

فراهم خواهد آورد. 
»برایان هوک« نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در یک مصاحبه ضمن دفاع از 
اقدام های غیرقانونی واشنگتن در خروج از برجام و فشار بر دیگر کشورها برای توقف 
مراودات با ایران گفت:ما تا کنون حدود 1۰۰۰ فرد و سازمان ایرانی را تحریم کرده ایم.

لازم به ذکر اســت که شورای عالی امنیت ملی کشــورمان- 1۸اردیبهشت 
-13۹۸ بــا صدور بیانیــه ای از توقف برخی اقدامات تهران ذیل برنامه جامع اقدام 
مشترک )برجام( خبر داده و به کشورهای باقیمانده در توافق ۶۰ روز فرصت داد تا 

تعهدات خود به ویژه در حوزه های بانکی و نفتی را اجرا کنند.
نشریه »وال استریت ژورنال« در یادداشتی به قلم »لارنس نورمن« خبرنگار حاضر 
در مقر اتحادیه اروپا با بیان اینکه اروپا گزینه های کمی برای حفظ توافق هسته ای 
دارد، نوشت اگر سران کشورهای اروپایی نتوانند ایران را از عواید اقتصادی برجام 

بهره مند کنند، با انتخاب دشواری روبه رو خواهند شد.
»محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه در پیامی در توئیتر به بیانیه کشورهای 

اروپایی درباره برجام واکنش نشان داد.
ظریف نوشت: بیانیه امروز اتحادیه اروپا نشان می دهد چرا کار برجام به اینجا 
کشیده است: آمریکا یک سال است که با زورگویی اروپا و بقیه کشورهای دنیا- را 
تهدید می کند و اروپا فقط ابراز »تأسف« کرد. اتحادیه اروپا به جای اینکه از ایران 
بخواهد به صورت یکجانبه به توافقی چندجانبه پایبند باشد باید به تعهدات خود از 

جمله عادی سازی روابط اقتصادی عمل کند.
توافق تکميلی!

»وندی شرمن« نماینده ارشد دولت سابق آمریکا در مذاکرات هسته ای با ایران 
در مصاحبه با شبکه تلویزیونی »پی.بی.اس« با زیر سؤال بردن اقدامات دولت آمریکا 
در خروج از توافق هسته ای، گفت که در صورت ریاست جمهوری یک فرد دموکرات، 

آمریکا به توافق باز می گردد ولی باید یک توافق تکمیلی حاصل شود!
این شــبکه خبری از شــرمن پرســید که چرا ایران باید غنی سازی بیش از 
3/۶7درصد داشته باشد؟ شرمن گفت: اگر برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( باقی 
بماند، ایران بسیار خرسند خواهد بود که در حد 3/۶7 درصد غنی سازی داشته باشد. 

وی گفت که این محدودیت ها برای زمان مشخصی و مهم است.
شــرمن در ادامه گفت: بله من می دانم که آنها )منتقدان( می گویند که اینها 
)محدودیت ها( برای همیشه نیست. دست کم به مدت 15 سال نمی توان از محدودیت  
3/۶7 درصد فراتر رفت. اما حتی پس از آن هم محدودیت هایی در اقدام ایران وجود 
دارد و بیشــترین بازرسی و نظارت از ایران صورت می گیرد که بیشتر از هر کشور 

دیگری در جهان است.
»امانوئل ماکرون« رئیس جمهور فرانسه نیز در اظهارنظری گستاخانه با اعام 
اینکه مسئله موشکی ایران باید حل شود، برجام را ناقص خواند و گفت این توافق 

باید تکمیل شود.
ماکــرون همچنین به آنچه از آن با عنوان »اجرای تعهدات فرانســه به توافق 
هسته ای ایران« یاد کرده، اشاره داشت و گفت، »ایران باید به پایبندی به تعهدات 

خود ذیل توافق هسته ای )برجام( را ادامه دهد«.
وی در ادامه گفت: طرف های برجام بایســتی اطمینان حاصل کنند ایران در 

برجام باقی می  ماند. 
ماکرون در شرایطی به پایبندی فرانسه به برجام تأکید کرده که در تمام یک 
سال گذشته پس از خروج آمریکا از این توافق هسته ای با ایران، علیرغم وعده هایی 
که از جانب کشورهای اروپایی برای تاش در جهت حفظ برجام مطرح شد، عماً 
هیچ اقدام ملموسی که حافظ منافع ایران باشد، صورت نگرفته است و در این مدت 
تمام شــرکت های بزرگ اروپایی به واسطه تحریم های غیرقانونی آمریکا که نقض 

قطعنامه شورای امنیت است، از ایران خارج شدند.
»آنگا مرکل« صدراعظم آلمان نیز در حاشیه نشست سران اتحادیه اروپا در 
»سیبیو« در رومانی در اظهارنظری گستاخانه گفت: به نفع ایران است که در توافق 

هسته ای باقی بماند.
واکنش روسيه، ترکيه و عراق

به گزارش فارس، وزارت خارجه روسیه با انتشار بیانیه ای در شامگاه پنجشنبه 
)1۹ اردیبهشــت(اعمال تحریم های آمریکا علیه صادرات فلزات ایران را شــدیدا 
محکوم کرد و از همه کشــورها خواســت به خرید نفت ایران علیرغم تحریم های 

آمریکا ادامه دهند. 
در این بیانیه آمده اســت؛ ما از همه می خواهیم روابط اقتصادی خود با ایران 
از جمله خرید منابع انرژی را متوقف نکنند. ما تاکید می کنیم که واشــنگتن باید 
هرگونه اقدامی که به تعامات کشورها با ایران آسیب می زند را در حوزه های سیاسی، 

اقتصادی و مالی و دیگر حوزه ها متوقف کند.
»الکساندر گروشکو« معاون وزیر خارجه روسیه اعام کرد، مسکو در نظر دارد 
به زودی با شــرکای اروپایی درباره تحولات پیرامون توافق هسته ای ایران )برجام( 

گفت وگو کند.
گروشکو در ادامه گفت، »سرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه روسیه قرار است در 
نشست کمیته وزرای شورای اروپا با مقامات این اتحادیه درباره برجام مذاکره کند.
بر اساس این گزارش، نشست آتی کمیته وزرای شورای اروپا قرار است شانزدهم 

و هفدهم ماه می )2۶ و 27 اردیبهشت ماه( در هلسینکی برگزار شود.
رئیس جمهور روسیه نیز در جلسه ای با حضور اعضای شورای امنیت این کشور 
به تشریح آخرین تحولات پیرامون توافق هسته ای برجام و اوضاع غرب آسیا پرداخت.
»مولــود چاووش اوغلو« وزیر امور خارجه ترکیه نیز گفت: تحریم های آمریکا 

علیه ایران به ضرر همه منطقه غرب آسیا است.
چاووش اوغلو افزود: ایران کشور همسایه ماست و هر تحریمی علیه این کشور 

نه تنها به ایران بلکه به همه منطقه ضرر خواهد رساند.
همچنین »عادل عبدالمهدی« نخست وزیر عراق گفت:عراق بخشی از سیستم 

تحریم های آمریکا علیه ایران نخواهد بود.

بقيه از صفحه٢
٨- ما سومين کشور پر مهندس دنيا )در مقايسه با ميزان جمعيت( هستيم اما همين 
ظرفيت و فرصت، تبديل به مسئله و معضل شده است. چرا؟ هفت هشت سال قبل، 
ظرفيت انبوه مهندسی خود را به کشورهايی مانند ونزوئلا و بوليوی برديم و انبوه سازی 
را به اجرا گذاشتيم. برای جوانان خود در آن سوی دنيا شغل آفريديم و درآمد ارزی انبوه 
به کشور آورديم؛ تامين متحدان استراتژيک در قلب آمريکای لاتين به کنار. در همين 
دوره، به کشورهای آمريکای لاتين، تراکتور فروختيم و چرخ کارخانه های خود را بدون 
نياز به آمريکا و اروپا چرخانديم. اما امروز مهندس ما بايد بيکاری بکشد و توليد کننده 
تراکتور مانند آن روز نتواند بازار خارجی داشته باشد. چرا؟ چون معطل چشم آبی های 
بی چشم ورويی هســتيم که جز غدر و خيانت، چيزی از آنها نديده ايم. به راستی آن 
روز که مسکن در آمريکای لاتين می ساختيم يا تراکتور و خودرو می فروختيم، الزاما 
بهترين و ارزان ترين نمونه را در دنيا ارائه می کرديم، يا اين حاصل رونق ديپلماسی و 
يافتن کشــورهای هم افق با خود در دنيا و معاملات برد- برد واقعی با غير غرب بود؟ 
چرا امروز نتوانيم همان مدل را بر مبنای يافتن منافع مشترک، در ميان همسايگان يا 
کشورهای دور آسيا و آمريکای لاتين و آفريقا پياده کنيم؛ هم عمق استراتژيک خود 

را که اقتدارآفرين است، توسعه دهيم و هم چرخ اقتصاد خود را به حرکت درآوريم.
9- مهم تر از مطالبه و پيگيری برجام، بازخوانی هزينه های انجام گرفته در پنج شش 
سال گذشته، در زمينه ظرفيت ها و اقتدار ملی بدون عايدی روشن بلکه خسارت های 
گوناگون است. ما نيازمند پويش قدرتمند اجتماعی و ملی در زمينه مطالبه رشد و پيشرفت 
اقتصادی درونزا، و علت بر زمين ماندن اين مهم، يا علت استفاده نشدن از پيروزی های 
محور مقاومت در مقابل فشارهای استکبار هستيم. بايد بررسی و مطالبه کرد که سرعت 
رشد علمی و فنی بعضا کاهش يافت و دچار برخی عقبگردهای فرهنگی و رهاشدگی 
فضای مجازی شديم، که همه اينها در پازل دشمن می تواند به يک نقشه کلی کمک کند؟
١0- اکنون بايد ضد نقشــه دشمن را از دولت مطالبه کرد وگرنه برجام به خودی 
خود، دست کم يک سال است که به دست آمريکا و با همراهی و رضايت طرف اروپايی 
از پا در آمده است. مردم ما حق دارند بدانند چرا يک وزير مدعی ليبراليسم، پنج سال 
بخش مسکن کشور را در کام رکود برد و فقط بلد بود به مسکن مهری که دو ميليون 
خانه برای ٨ ميليون نفر جمعيت تامين کرد، ناسزا بگويد؟ آيا تحميل ١٢٨ درصد تورم 
در بخش مسکن به مردم فقط در يک سال، جفا و خسارت اندکی است؟ مردم ما حق 
دارند بدانند که اگر خسارت روزانه قاچاق بنزين ١00 ميليارد تومان است، چرا در 4 سال 
گذشته با حذف سهميه بندی بنزين و کارت سوخت، بالغ بر ١40 هزار ميليارد تومان 
خسارت قاچاق سوخت به کشور تحميل شد؟ يا چرا در اثر يک بی تدبيری، ١٨ ميليارد 
دلار از ذخاير ملی در ســال گذشته حيف و ميل شد و در عين حال، تاثيرات تورمی 
سنگين برجای گذاشت؟ می بينيد که مشکل اصلی، به برنامه ريزی و اهتمام اجرايی در 
داخل بر می گردد و نه بدعهدی و سردواندن دشمنانی که نقاب از صورت برداشته اند. 
حالا هم دير نيســت. جلو ضرر را از هر جا بگيرند، منفعت است. فقط بايد خواست و 
اراده کرد. خواســتن است که توانستن را با خود می آورد و »ما می توانيم« را واقعيت 

می بخشد. بارها توانسته ايم و باز هم می توانيم.

گزارش خبری تحليلی کيهان

گوشی دست ترامپ آمد
اولین نتیجه خروج از انفعال

دو ماه دیگر
قرار است چه اتفاقی بیفتد؟!

یادداشت روز

با آمدن دوباره ماه دل انگيز و الهی رمضان يک 
بار ديگر جلوه های زيبايی از ايمان و ايثار در جای 
جای ميهن اسلامی بيش از پيش خودنمايی می کند.
رمضان که می آید گویی هر زیبایی زیباتر می شود و 

هر کار خوبی، خوبتر جلوه می نماید.
یکی از کارهای نیک و زیبایی که همچون سال های 
گذشته این شب ها و در ماه بندگی و عاشقی در کوچه ها 
و خیابان های شــهرها و محات ایران اســامی به چشم 
می خورد، سفره های ساده و بی منت افطاری هایی است که 
مردم برای رهگذران روزه دار پهن می کنند تا در لحظات 
افطار میزبان مهمانان خدا باشند و از بهره و ثواب بی کران 

سنت حسنه افطاری دادن بهره مند.
تاکید بر این افطاری های ساده و تجلیل از این سنت 
حسنه نیز طی سال های گذشته بارها در کام رهبر معظم 
انقاب دیده می شــود. ایشــان در این باره می فرمایند: » 
این رســمی که چند سال است بین مردم راه افتاده است 

که ســفره های افطار ساده  مردمی را چه در مساجد، چه 
در کوچه ها و چه در خیابان ها گســترده می کنند و افطار 

می دهند، بسیار عادت خوب و سنّت خوبی است.«
فراخوان افطاری ساده

 در مناطق سيل زده کشور
»افطاری ساده« پویش همگانی است که پس از طرح 
دغدغه  رهبرانقاب در سال 13۹2 در خطبه های عید سعید 
فطر به راه افتاد و سال به سال در جامعه رواج بیشتری یافت. 
امســال که هموطنان در چند اســتان کشور درگیر 
ســیل شــده اند، توجه ویــژه رهبر انقاب به معیشــت 
آســیب دیدگان و ادامه دار بودن پیامدهای ســیل باعث 
شد تا سنت حسنه  افطاری های عمومی به سمت مناطق 
ســیل زده نیز هدایت و اجرا شود. هموطنان می توانند با 
شــماره گیری کد دســتوری #44*۸۸77* و یا واریز به 
شماره کارت ۶۰37۹۹7۹۰۰۰۰۰۰44 به نام کمیته امداد 

امام خمینی)ره(، در این امر خیر شریک شوند.

رونق افطاری های ساده در كوچه های عاشقی

٢0١ استاد و پژوهشگر حوزه و دانشگاه 
طی بيانيه ای، دولت، مجلس و قوه قضائيه را 
خطاب قرار داده و بر راه اندازی کامل شبکه 
ملی اطلاعات و به حداقل رساندن آسيب ها 

و معضلات فضای مجازی تأکيد کردند.
در این بیانیه آمده اســت: براساس آیه »یا 
ایهــا الذین امنوا لا تتخــذوا الیهود و النصاری 
اولیاء بعضهــم اولیاء بعض و من یتولهم منکم 
فانه منهم ان الله لا یهدی القوم الظالمین/ مائده: 
51« خداوند متعال هرگز به ما اجازه نداده است 
که ولایت و سرپرستی طاغوت را پذیرا شویم؛ 
و این ذلت را در قالب جواز فعالیت شبکه های 
صهیونیستی تلگرام، اینستاگرام، واتس آپ و... به 
کشور تحمیل کنیم و آن را نشانه توسعه پایدار 
قلمداد کنیم! توسعه وابسته به معنای تضعیف 
نیروی انســانی و افزایش نرخ بیکاری و تقویت 
سرمایه داری و عدم اعتماد به توان داخلی است. 
پیشــرفت واقعی، قوت ملت است و نه تحقیر و 
تحیر جامعه اسامی! استقبال از تکنولوژی، ذیل 
استقال ملی و عزت مردم و اقتصاد دانش بنیان 

عزیز است و نه همراه با وادادگی و انفعال و ذلت 
مردم و فروش پهنای باند استعماری به قیمت 
گزاف به مردم. در شرایطی که کشور به شدت 
نیازمند اشــتغال آفرینی پایدار است، با تقویت 
شبکه های اجتماعی داخلی در بستر شبکه ملی 
اطاعات، می توان تا ســه هزار میلیارد تومان 
برای بخش داخلی درآمدزایی و کارآفرینی کرد، 
مسئله ای که مورد اذعان وزیر ارتباطات، قبل از 

تصدی سمت وزارت بوده است.
قواعد فقه شيعه 

ضامن فضای مجازی ايمن و پاک
بســیاری از قواعد و مسلمات فقهی شرع 
مقــدس، در مدیریت موجود فضای مجازی به 
محاق رفته اســت؛ بی شک اهتمام به قواعدی 
چون نفی سبیل و سلطه بیگانگان، لاضرر، حرمت 
اختال نظام، مصلحت، احترام مال و عمل مسلم، 
حرمت تعاون بر اثم و عدوان، حرمت اهانت به 
محترمــات دین، وجوب دفــع ضرر محتمل و 
وجوب حفظ حرمت مؤمن، در سیاستگذاری و 
نهادسازی و ساختار فضای مجازی کشور، عاوه 

بیانیه 201  استاد و پژوهشگر حوزه و دانشگاه
درباره ضرورت مدیریت فضای مجازی

بر حفظ امنیت، فرهنگ و استقال، زمینه ساز 
رونق تولید ملی و تقویت شــرکت های مردمی 
دانش بنیــان در صنعت ارتباطات خواهد بود و 
لازم اســت که مجلس و دولت در این زمینه، 

قدم های مؤثری بردارند.
اســاتید و پژوهشــگران حوزه و دانشگاه 
تصریح کردند: راه نجــات در تفکر راهبردی و 
زمان شناسی است: »العالم بزمانه لا تهجم علیه 
اللوّابس/الکافی، ج 1، ص 27«؛ بر این اســاس، 
مسأله اصلی، انسداد یک یا چند شبکه اجتماعی 
خارجی نیست، بلکه حفظ منافع اقتصادی ملت، 
امنیت اطاعات و اقتدار کشور است. به گواهی 
اندیشــمندان، امروز، کشوری مقتدر است که 
صاحب اطاعات راهبردی باشد و اجازه دسترسی 
اجانب به این اطاعات ارزشمند را ندهد اما صد 
افســوس که در سایه انفعال مسئولین تقنینی 
اطاعاتی   )Bigdata(بیگ دیتــای اجرایی،  و 
کشور، از طریق تلگرام، اینستاگرام و واتس آپ 
جمع آوری شده و دست دشمن را در ایجاد هر 
توطئه، فتنه و آشوبی باز می کند؛ فرایندی که 
خطر آن از هر مزیت محتملی، بیشتر است. قرآن 
کریم مسلمانان را از اینکه با دست خویش، خود 
را به ورطه هاکت بیاندازند، برحذر داشته است. 
»ولا تلقوا بأیدیکم الی التهلکه/ بقره: 1۹5« باید 
با ایجاد اقتدار ارتباطی در نظام بین الملل، سایه 
تهدید، یک بار برای همیشه از این کشور زدوده 
شود. »واتقّوا فتنهًًْ لا تصُیبَنَّ الَّذین ظَلمَوا منکم 
هًًْ واعلمَُوا أنَّ اللهَ شَدیدُالعِقاب/ الانفال: 25« خاصَّ

پيشنهادات و مطالبات
در ادامه این بیانیه آمده اســت: درخواست 
اســاتید و فضای حوزه و دانشــگاه از دولت، 
وزارت ارتباطات و شورای عالی فضای مجازی 
این اســت که با توجه به آمادگی های موجود 
جهت راه اندازی کامل شبکه ملی اطاعات، اقدام 
فوری به انسداد شبکه های اجتماعی خارجی و 
تقویت توأمان پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی 
داخلی، نمایند و راه ضربه و نفوذ دشمنان را بسته 
و آسیب ها و معضات فضای مجازی را به حداقل 
برسانند. راه اندازی و تقویت سرورهای هاتگرام 
و طاگــرام که به اذعان معــاون وقت قضایی 
دادستان کل کشور، در حقیقت دو فیلترشکن 
برای دسترسی به تلگرام بودند، حکم قضایی را 
دور زد و راه تقویت شبکه های داخلی را با چالش 
جدی روبرو کرد؛ تکرار و تداوم چنین اشتباهاتی 

از مسئولین به هیچ وجه پذیرفته نیست و باید 
چاره اساسی را در اعتماد به مردم و متخصصین 
بومی، تقویت توان داخلی و اعمال شاخص های 

نظارتی بر وزارت ارتباطات جست.
بی شک فرهنگ سازی، تنها راه چاره نیست، 
بلکه مجلس و دولــت با طرح ها و لوایح جامع 
فضای مجازی و سیاست گذاری صحیح ومتقن 
و مردمــی، باید در این مســیر حرکت کنند. 
همچنین لازم است که احکام صریح رهبر معظم 
انقاب، مصوبات موجود مجلس و شورای عالی 
فضای مجازی و دستورات قضایی زمین مانده، 
با سرعت و جدیت توســط نهادهای دولتی و 
خصوصی، اجرایی گردد. ما معتقدیم متخصصین 
ایران اسامی به اندازه کافی توانایی دارند که با 
راه اندازی فضای مستقل ارتباطاتی، دیگران را 
نیز، از اقصی نقاط دنیا به حریم مجازی خویش 
راه دهند و از این عمق اســتراتژیک در تقویت 
اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و امنیتی جمهوری 

اسامی بهره  گیرند.
پیشــنهادات  و  مطالبــات  ادامــه  در 
امضاء کنندگان این بیانیه خاطرنشــان شــده 
اســت: از مسئولان اجرایی، انتظار است که در 
بیانات خود، بیشتر دقت کرده و اسیر فضاسازی 
و توجیهات غرب زدگان و بیگانگان نشوند و حق 
ملت در استفاده امن، ســریع و پاک از فضای 
مجازی را به رســمیت شــناخته و بسترهای 
داخلــی آن را مهیا کنند. جنگ رســانه ای و 
سایبری، واقعیتی است که باید ملت از عوارض 
آن مصون شوند. تجربه ثابت کرده است که اگر 
ما به جوانان غیور این کشور اعتماد کنیم و اهل 
کار و ابتکار باشیم می توانیم تهدیدهای دشمن 
را به فرصت تبدیل کنیم و موقعیت خود را در 
منطقه و جهان، تثبیت نماییم. »إنِ ینصُرکُم الُله 

فا غالبَِ لکَُم./ آل عمران: 1۶۰«
از قوه قضائیه و نیروهای امنیتی و انتظامی، 
انتظار است که در راستای پاسداشت و حفاظت 
از مضامین شرع و قانون اساسی و منافع ملی، 
ضمن محاکمه عوامل مخرب فرهنگ، اقتصاد و 
امنیت مردم در فضای مجازی، عاملین و مسبّبین 
وضعیت فعلی را نیز مورد بازخواست و محاکمه 
قرار دهند؛ همچنین نسبت به وظایف پیشگیرانه 
خود نیز به صورت جدی تری وارد عمل شده و از 
طریق برنامه جامع پیشگیری و مدیریت فضای 

مجازی، تکلیف خود را به سرانجام برسانند.

غیور مردان افغانستانی که خود را فرزندان امام خمینی)ره(  می دانستند در زمان حمله رژیم 
بعث صدام  ضمن مهاجرت به  کشورمان  و  طی دوره های آموزش نظامی تیپ ویژه ای را به نام 
»ابوذر« تشکیل دادند. در تصویر بالا جمعی از نیروهای تیپ ابوذر را در جبهه های غرب  می بینید. 


